

CURRICULUM VITAE

Karvonis Pavlos-Stylios

Assistant Professor of Classical Archaeology

Department of History and Archaeology Aristotle University of Thessaloniki

Personal data

Last name: Karvonis
First name: Pavlos-Stylios
Date of birth: 13/2/1976
Address: 5 Galinis Street
14564 Kifisia
Phone number: 0030697 20 32 123 (mobile)
E-mail: pavlos.karvonis@yahoo.gr
pkarvonis@hist.auth.gr

Studies

- 1994-1998: National and Capodistrian University of Athens, School of Philosophy, Department of Archaeology and Art History
- 1998-2000: Université Paris X Nanterre
Diplôme des études approfondies
Cultures de l'antiquité classique
Title: « L'eau dans la ville hellénistique de Délos »
- 2000-2004: Université Paris X Nanterre
Thèse
Cultures de l'antiquité classique
Title: « Lieux et locaux de vente dans la Grèce égéenne du IV^e au début du I^{er} siècle av. J.-C. »

Scholarships

- 1999-2000: Bourse de DEA, Université Paris X – Nanterre.
- 2000-2003: Allocation de recherche Université Paris X – Nanterre.

Professional experience

- 8/6/2006 - 19/6/2006: rescue excavation at Paliochori in Melos with the Ephorate of Antiquities of Cyclades.
- 1/10/2006 - 31/1/2007: Archaeological Society at Athens.
- 2007-2023: Academy of Athens.
- 2023 onwards: assistant Professor of Classical Archaeology of the Aristotle University in Thessaloniki.

Research

- 2001 – 2003: participation in the research programme Water in Delos, of the French School at Athens, directed by M. Brunet.
- 2006-2011: study of the commercial facilities of Delos in collaboration with the architect Jean-Jacques Malmary, in the research programme « Entrepôts et lieux de stockage du monde gréco-romain antique », directed by C. Virlouvet and V. Chankowski.
- 2007-2012: preparation of the volume of the Tabula Imperii Romani on Cyclades, Euboea, Sporades and the Dodecanese for the Academy of Athens.
- 2012-2017: preparation of the volume of the Tabula Imperii Romani on Attica for the Academy of Athens.
- 2012 onwards: direction of the research programme of the French School at Athens on the commercial buildings on the western coast of Delos.

- 2015 onwards: organisation and supervision of the conservation of the walls of the buildings of Delos in collaboration with the French School at Athens and the Ephorate of the Cyclades.
- 2017-2022: participation in the research programme of the French School at Athens Geology and architecture in Delos directed by Jean-Charles Moretti.
- 2017-2023: preparation of the volume of the *Tabula Imperii Romani* on Macedonia and Thrace for the Academy of Athens.
- 2020-2021: participation in the programme of conservation of the Skardhana neighbourhood in Delos with the French School at Athens.
- 2020 onwards: participation in the Roman Attica Project of the National Hellenic Research Foundation.
- 2021 onwards: participation in the research programme on the Îlot des comédiens in Delos with the French School at Athens.
- 2024 onwards: direction of the research programme on The Delian House in Delos with the French School at Athens.

Conference organisation

- « Tout vendre tout acheter. Structures et équipement des marchés antiques », 16-19 June 2009, Athens.

Publications

Monographs

- P. Karvonis, M. Mikedaki, *Tabula Imperii Romani: J 35 – Smyrna Vol. 1, Aegean Islands*. Athens 2012.
- P. Karvonis, *Tabula Imperii Romani: J 34 – Athens, Attica*. Athens 2016.
- P. Karvonis, *Oikèma ou pièce polyvalente : recherches sur une installation commerciale de l'Antiquité grecque*. Oxford 2018.

Edited volume

- V. Chankowski, P. Karvonis (éds), *Tout vendre, tout acheter. Structures et équipement des marchés antiques, Actes du colloque d'Athènes, 16-19 juin 2009*, Bordeaux-Athènes 2012.

Articles

- S. Desruelles, L. Chevalier, C. Cosandey, P. Karvonis, J.-Ch. Moretti, « The mastery of drainage and water management at Delos's "Theatre Quarter" (Cyclades, Greece) » *The Mediterranean World Environment and History* 2003, p. 253-262.
- P. Karvonis, « Le vocabulaire des installations commerciales aux époques classique et hellénistique » in J. Andreau, V. Chankowski (éds), *Vocabulaire*

- et expression de l'économie dans l'Antiquité gréco-romaine*, Bordeaux 2007, p. 35-49.
- P. Karvonis, « Typologie et évolution des installations commerciales dans les villes grecques du IV^e siècle av. J.-C. et de l'époque hellénistique » *REA* 110 (2008), p. 57-81.
 - P. Karvonis, « Les installations commerciales dans la ville de Délos à l'époque hellénistique », *BCH* 132.1 (2008), p. 153-219.
 - P. Karvonis, J.-J. Malmary, « Étude architecturale de quatre pièces polyvalentes du Quartier du théâtre à Délos », *BCH* 133.1 (2009), p. 195-226.
 - P. Karvonis, "The Athenian Agora as a Commercial Centre: Archaeological and Literary Evidence" dans H. Lohmann, T. Mattern (éds), *Attika. Archäologie einer „zentralen“ Kulturlandschaft, Akten der internationalen Tagung vom 18.-20. Mai in Marburg*, Wiesbaden 2010, p. 137-150, Pl. 34-37.1.
 - P. Karvonis, J.-J. Malmary, « Du quartier à l'agora : étude de cas dans la Quartier du théâtre à Délos » dans V. Chankowski, P. Karvonis (éds), *Tout vendre, tout acheter. Structures et équipement des marchés antiques, Actes du colloque d'Athènes, 16-19 juin 2009*, Bordeaux-Athènes 2012, p. 263-275.
 - J.-J. Malmary, P. Karvonis, « Trois îlots commerciaux le long du rivage occidental de Délos: le Magasin des Colonnes, le Magasin δ et le Groupe ε » U. Felmeth, J. Krüger, K. Ohr, J. J. Rasch (Hrsg.), *Wirtschaftsbauten in der antiken Stadt. Internationales Kolloquium 16. – 17. November 2012. Karlsruhe*, Karlsruhe 2016, p. 167-179.
 - P. Karvonis, J.-J. Malmary, « Les mezzanines déliennes : étude technique et contexte archéologique », *BCH* 139-140.1 (2015-2016), p. 321-344.
 - Π. Καρβώνης, « Τοπογραφία της Ρωμαϊκής Εύβοιας », V. Vlachou, A. Gadolou (eds), *ΤΕΡΨΙΣ Studies in Mediterranean Archaeology in Honour of Nota Kourou*, Brussels 2017, p. 331-346.
 - P. Karvonis, J.-J. Malmary, « Délos entrepôt méditerranéen. Le stockage dans les installations commerciales », dans V. Chankowski, X. Lafon, C. Virlouvet (éds), *Entrepôts et circuits de distribution en Méditerranée antique, BCH Suppl. 58*, Athènes 2018, p. 169-194.
 - P. Karvonis, "The water supply in the houses of Delos", P. Klingborg (ed.), *Going Against the Flow. Wells, Cisterns and Water in Ancient Greece*, Stockholm 2023, p. 77-90.
 - Pavlos Karvonis, « Le séjour temporaire dans les édifices commerciaux de Délos », *Topoi Orient-Occident* 24/1 (2021), p. 47-64.
 - Pavlos Karvonis, "Roman Athens". Wiley-Blackwell *Encyclopedia of Ancient History* (forthcoming).
 - Παύλος Καρβώνης, Jean-Jacques Malmary, « Τα εμπορικά κτήρια της δυτικής ακτής της Δήλου. Προβλήματα συντήρησης και τρόποι αντιμετώπισης », *Περί των Κυκλάδων νήσων. Το αρχαιολογικό έργο στις Κυκλάδες* (forthcoming).
 - Pavlos Karvonis, "Land use in Roman Attica. The archaeological data". N. Arvanitis – A. Duploux (eds), *Attica from the late Bronze age to the end of the Archaic period. The Spatial Roots of Politics and Society*, Proceedings of the On-Line International Conference, 10-11, June 2021, ASAIA Supplements, forthcoming 2022 (forthcoming).

Reviews

- P. Karvonis, J. SCHOEVAR, *Les boutiques d'Ostie. L'économie urbaine au quotidien. I^{er} s. av. J.-C. – V^e s. apr. J.-C.* École Française de Rome, Collection de l'École Française de Rome 537 (2018), *Topoi* 23 (2020), p. 375-383.
- P. Karvonis, A. BOUET (dir.), *Les latrines de Délos. Hygiène, salubrité et environnement d'une ville des Cyclades (Mémoires, 62)*, Bordeaux, Ausonius, 2022, *RA* 77 (2024/1), p. 182-185.

Teaching

- 1/4/2020 and 8/4/2020: Presentation of the houses and commercial facilities of Delos to the postgraduate students of the University of Athens in the course on Household architecture.
- 4/7/2020: organisation of a field trip to Delos for the postgraduate students of the University of Athens and presentation of the houses and the commercial facilities of Delos on the site.
- 2023-2024
Winter semester:
 1. ACL 606 Seminar of Classical Archaeology: Conservation, Restoration, Organisation and Presentation of Monuments and Sites
Field trip to Pella and its Museum.
 2. ACL 263/204 Architecture and Town Planning: Hellenistic period
Field trip to Pella and its Museum.
 Spring semester:
 1. AKA 606 Seminar of Classical Archaeology: The Greek House
Field trips to Pella and its Museum, Orraon, Kassope, Olynthus and the Museum of Polygyros.
 2. ACL 651/601 Classical Archaeology: Architecture and Town Planning

Conferences

- 10/2/2001: « L'eau dans le Quartier du Théâtre » in the conference « Journée délienne » in Lyon.
- 19/3/2005: « Le vocabulaire des installations commerciales à l'époque classique et à l'époque hellénistique » in the conference « Commerce et commerçants : désigner, représenter et se représenter des activités et des groupes économiques » in Lyon.
- 2/6/2006: « Les espaces commerciaux dans les villes grecques du IV^e au I^{er} siècle av. J.-C. » in the conference « Archéologie des espaces économiques dans les villes grecques » in Lille.
- 19/5/2007: «The Athenian Agora as a commercial centre: Archaeological and Literary Evidence» in the international conference «Attika – Archäologie einer zentralen Kulturlandschaft» in Marburg.

- 26/11/2008: «Η διασπορά των εμπορικών εγκαταστάσεων στις ελληνικές πόλεις κατά την ύστερη κλασική και ελληνοριστική εποχή» in the round table «Πόλη και χωροταξία στον ελληνικό κόσμο» - Εμπόριον, Εκατό χρόνια ανασκαφών, in Athens.
- 17/6/2009: Pavlos Karvonis, Jean-Jacques Malmay « Du quartier à l'agora : étude de cas dans le Quartier du théâtre à Délos », in the international conference « Tout vendre, tout acheter. Structures et équipements des marchés antiques » in Athens.
- 19/3/2010: Pavlos Karvonis, Jean-Jacques Malmay « Des mezzanines et des meubles : étude technique et archéologique des deux dispositifs de stockage à Délos », in the international conference « Entrepôts et systèmes de stockage dans le monde gréco-romain antique. État des lieux » in Aix-en-Provence.
- 12/3/2012: Pavlos Karvonis, Jean-Jacques Malmay, « Les Magasins du front de mer et leur rôle dans le commerce de Délos » στα πλαίσια της ημερίδας « Les espaces commerciaux à Délos » in Lyon.
- 24/10/2012: Pavlos Karvonis, Jean-Jacques Malmay, Mantha Zarmakoupi « Délos, entrepôt méditerranéen » in the international conference « Entrepôts et circuits de distributions en Méditerranée antique » in Athens
- 16/11/2012: Jean-Jacques Malmay, Pavlos Karvonis, « Trois îlots commerciaux le long du rivage occidental de Délos: le Magasin des Colonnes, le Magasin δ et le Groupe ε » in the international conference *Wirtschaftsbauten in der antiken Stadt. Internationales Kolloquium 16. – 17. November 2012* in Karlsruhe.
- 3/7/2017: Pavlos Karvonis, « Le séjour temporaire dans les édifices commerciaux de Délos » in the international conference *Les lieux de l'hospitalité dans l'Antiquité méditerranéenne, 3-4 juillet 2017* in Rome.
- 28/9/2017: P. Karvonis, «The water supply in the houses of Delos» in the conference *Going against the flow. Wells, cisterns and water in Ancient Greece at the Swedish Institute at Athens, 28-29 September 2017* in Athens.
- 25/11/2017: Παύλος Καρβώνης, Jean-Jacques Malmay, «Τα εμπορικά κτήρια της δυτικής ακτής της Δήλου. Προβλήματα συντήρησης και τρόποι αντιμετώπισης», in the international conference *Περί των Κυκλάδων νήσων. Το αρχαιολογικό έργο στις Κυκλάδες 22-26.11.2017* in Athens.
- 11/1/2019: Pavlos Karvonis, Jean-Jacques Malmay, « Étude des trois îlots commerciaux sur le front de mer occidental de Délos : le Groupe ε, le Magasin à la baignoire et le Magasin des colonnes » Séminaire de l'IRAA, Aix-en-Provence.
- 31/1/2020: Pavlos Karvonis, Jean-Jacques Malmay, « L'estimation du volume des différentes roches dans les maisons et les magasins » Réunion ANR Architecture et archéologie à Délos, in Lyon.
- 16/10/2020: Vyron Antoniadis, Pavlos Karvonis, «Digitizing Roman Attica: An Interdisciplinary Project», Ψηφιακές Αναβαθμίδες Ιστορίας. Σύγχρονα εργαλεία. Νέες προσεγγίσεις. in the international digital conference. 14-16/10/2020.
- 15/2/2024 : V. Antoniadis, P. Karvonis, J.-J. Malmay, Unearthing Pottery: Discoveries in the Commercial Buildings of Delos' Seafront, First International Symposium Between East and West: Economics, Territory and Society in Antiquity (2nd BC-2nd AD), Barcelona February 15 and 16, 2024.

Lectures

- 10/2/2010: «*Oikema*: Architecture and Use of a Commercial Facility in Hellenistic Delos» Deutsches Archäologisches Institut (Athens).
- 21/4/2010: «Νέα αρχιτεκτονικά τεκμήρια για την οικονομία στην ελληνοιστική Δήλο» Department of History and Archaeology of the University of Crete (Rethymno).
- 19/1/2011: «Νέες έρευνες για το εμπόριο στη Δήλο» Department of History and Archaeology of the National and Capodistrian University of Athens.
- 23/4/2012: «Οι εμπορικές εγκαταστάσεις των ελληνοιστικών πόλεων» Department of History, Archaeology and Social Anthropology of the University of Thessaly.
- 14/3/2017: Παύλος Καρβώνης, Jean-Jacques Malmary, «Τα εμπορικά κτήρια της δυτικής ακτής της Δήλου» *Kykos. Dialogues on Greek and Roman Architecture*, Danish Institute at Athens.
- 19/2/2020: «Οι εμπορικές εγκαταστάσεις της Δήλου στην Ελληνοιστική εποχή» 39th seminar of the Association of Licenced Tourist Guides, 18/19/20 February 2020.
- 12/4/2021: «Μελέτη και συντήρηση μνημείων : μια σχέση αλληλεπίδρασης. Το παράδειγμα των πρόσφατων εργασιών στη Δήλο» Association of Archaeologists Eos.
- 14/4/2021: «Τα εμπορικά κτήρια της δυτικής ακτής και το εμπόριο της Δήλου στην ύστερη ελληνοιστική εποχή» Seminar of the National Hellenic Research Foundation.
- 10/5/2021: «Οι τόποι αγορών των ελληνικών πόλεων» στα πλαίσια του μεταπτυχιακού σεμιναρίου «Ελληνοιστικές οικονομίες : πηγές και μεθοδολογικές προσεγγίσεις» Department of History and Archaeology of the University of Crete (Rethymno).
- 14/2/2023: «Πρόσφατες μελέτες για μια παλιά ανασκαφή: τα εμπορικά κτήρια στην δυτική ακτή της Δήλου» 42nd seminar of the Association of Licenced Tourist Guides, 14/15/16 February 2023.